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De Stuurgroep DCTV hub Metropoolregio Amsterdam heeft met belangstelling 
kennisgenomen van de concept tekst van de UPV Textiel. Zij wil drie hoofdpunten onder de 
aandacht brengen waaraan onvoldoende aandacht besteed wordt in de concept tekst: 1. 
Uitsplitsing van doelstellingen in hoogwaardige en laagwaardige recycling; 2. Beperkte 
nadruk op de voorkant van de textiel keten: het design, inclusief financiering van innovaties 
op dit gebied; 3. Weinig aandacht voor de eindgebruikers (de consument).  
Hieronder lichten wij deze punten toe en formuleren wij tot slot een aantal punten in de 
randvoorwaardelijke sfeer.  
 
Allereerst constateren we dat de doelstellingen van recycling te generiek en niet ambitieus 
genoeg zijn geformuleerd. Een doelstelling op recycling is gemakkelijk te behalen door 
bijvoorbeeld polyester chemisch te recyclen. Het gaat ons echter nadrukkelijk ook om een 
ambitieuze(re) en specifiekere uitdaging op de ‘van vezel tot vezel’, hoogwaardige recycling. 
Deze is noodzakelijk om ook andere type materiaalstromen dan polyester hoogwaardig te 
verwerken en te voorkomen dat deze ‘afval’ in plaats van reststromen worden. Deze 
specificering van typen recycling moet nadrukkelijk opgenomen worden. 
 
Ten tweede zijn wij van mening dat ‘de voorkant’ vele malen belangrijker is voor radicale 
transformatie van de textiel branche. Het gaat om de transitie naar een circulaire economie. 
Als de Rijksoverheid de doelstelling heeft om 50% reductie van primair grondstofgebruik in 
2030 te realiseren, dan zullen er radicalere stappen gezet moeten worden dan tot nu toe. Dat 
betekent innovatieve stappen hoger op de R ladder van circulariteit, bijvoorbeeld op het 
gebied van Reduce, Redesign en Reuse. Dit moet nadrukkelijker naar voren komen in de 
UPV, ook in termen van financiering. Een goed doordacht en gefinancierd innovatie 
programma met daarin onder meer design standaarden voor kleding of andere textiele items, 
is noodzakelijk om de transitie naar vernieuwende aanpakken te ondersteunen. Dat 
innovatieprogramma omvat wat ons betreft naast recycling en product design ook de andere 
thema’s hoger op de R ladder van circulariteit.  
 
Ten derde lijkt de UPV zich nu te richten op het bedrijfsleven, inclusief de handelshuizen. Wij 
vinden dat de UPV de gehele keten moet betrekken inclusief eindgebruikers. Dit betekent dat 
er in de UPV meer aandacht besteed moet worden aan educatie o.m. op minder kopen en 
anders omgaan met kleding en textiel. Dit haakt tevens in op de gewenste overgang naar 
andere business modellen, waarbij vermindering van verkoop van nieuwe items wordt 
vervangen door omzet uit services zoals bijvoorbeeld recommerce of het huren van kleding. 
Hiermee zal ruime ervaring opgedaan moeten worden via grootschalige experimenten.    
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Als vernieuwing van de gehele textielketen uitgangspunt wordt, heeft dat ook consequenties 
in randvoorwaardelijke sfeer. We willen hier het belang benadrukken van transparantie van 
geleverde prestaties over de gehele keten. Daarvoor is het goed organiseren van digitaal 
datamanagement een belangrijk instrument. Tevens zal er geld beschikbaar moeten komen 
om de transformatie van de textiel keten procesmatig te ondersteunen. Geen enkele speler in 
de keten kan de noodzakelijke vernieuwing alleen tot stand brengen; het vergt samenwerking 
in de keten en met de eindgebruiker. Om dit transformatieproces te regisseren, zijn 
onafhankelijke intermediairs nodig, die alle partijen op één lijn kunnen krijgen en het proces 
versnellen. Procesgeld is daarom hard nodig. 
 
Naast deze randvoorwaarden zijn er meer beleidsinstrumenten van overheidswege nodig: 
denk bijvoorbeeld aan circulaire doelstellingen voor textiel in de Ecodesign richtlijn, fiscale 
vergroening, belastingaftrek voor circulaire ondernemers of zelfs regelingen om de prijs van 
gerecycled materiaal (tijdelijk) onder de prijs van virgin te houden. Op deze additionele mix 
van beleidsinstrumenten komen wij graag op een later moment terug.   
 
Wij zijn van harte bereid in de Metropoolregio Amsterdam onze medewerking te verlenen 
aan zowel hoogwaardige recycling en transformatie van de gehele keten. Onze regio geeft 
ruimte aan een kwart van de textiel bedrijven in Nederland en heeft ook de mensen om de 
UPV in de praktijk te realiseren. Wij zouden het gezien onze praktijkervaring en het grote 
aandeel textielbedrijven in deze regio op prijs stellen een duidelijkere stem te krijgen in de 
besluitvorming rond de invulling van de UPV. 
 
Namens de Stuurgroep DCTV hub Metropoolregio Amsterdam 
 
Jacqueline Cramer 
voorzitter 
 


